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OBČANI O SEBI IN O DRUGIH
Zidak na zidak - nova hiša

Za mladino pravinio, da ima pre-
več časa in da ji zato hodi po glavi
marsikaj, kar starejšim ni všeč. Pri
tem mislimo na najsodobnejšo glas-
bo, TV in kino predstave, ki jih mla-
dina obiskuje, pa tudi na razne dru-
ge p rireditve, ki so mladini na iaz-
polago in jih je čedalje več. Med te
stvari pomešamo tudi razne delikte
mladine in potem pavšalno oce-
nimo: Mladina ima preveč časa zato
je pokvarjena. Mislim, da s tem de-
lamo mladini krivico in bi se bilo
treba vprašati, kakšni smo bili mi,
ko smo bili mladi, in ko smo dora-
ščali. Danes ima mladina več mož-
nosti za izživljanje pa tudi več de-
narja — nekateri mislijo da imajo

Zlata Čebašek: ,,V prijetni
družbi se na izletu dobro poču-
tim!"
tega preveč, nekateri pa pravijo, da
je bolje, da ga imajo, ker je potem-
takem tej mladini marsikaj prihra-
njenega.

Zlata Čebašek, 18-letna pomoč-
nica pri Mercatorju, doma iz Stu-
denca, pravi, da tisti dinarji, ki jih je
zaslužila kot vajenka, niso bili tako
veliki, da bi lahko kakoikoli vplivali
na njeno življenje. Bolje je, da ima
mlad človek nekaj svojega denarja,
saj verjetno hitreje pride do kakšnih
konfliktov z diužbo pri tistili, ki
denarja nimajo. Je pa za vsakogar
važno, kako prosti čas izkoristi .
Zlata Čebašekmora marsikatero uro

prostega časa prebiti v hiši, ki jo gra-
di njen oče.

,,Velikokrat pomagate očetu pri
gradnji hiše? "

,,Kar dostikrat, saj tudi moram,
ker vem, kako je vsaka ura draga, če
jo opravi kak drug delavec. Pa tudi
današnje stanovanjc nam ne odgo-
varja in smo že zato prisiljeni, da
hišo čimprej dogradimo. Zato mo-
ramo pri gradnji pomagajj vsi."

,,Pomagate sami ali imate še ka-
kega brata, ki z vami vred pomaga
očetu? "

,,Da, iiriam še brata, ki pa je sedaj
pri vojakih in se je s tem ognil pre-
cejšnjemu delu."

,,Ste brata že kdaj obiskali? "
,,Jaz ne, ker je do Skopja pre-

daleč in tudi predrago jc. Obiskal pa
ga je že večkiat oče."

,,Ali je kdaj izrazil željo, da bi
raje služil vojsko bliže domačemu
kraju? "

,,Seveda je in mislirn, da si tega
vsakželi."

„18 let vam je in to so leta, ki
mladino najbolj vlečejo na plese, za-
bave, izlete itd.? "

,,Da, hodim, toda na našem kon-
cu ni takih prostorov ali zabav, ka-
mor bi lahko šla. Zato največ hodim
v Ljubljano, če Lmam diužbo pa
tudi kam zunaj nje. Drugod se tudi
najbolje počutim, ker vidim tudi
tuje ljudi in ne le domačih."

,,Zanima me, če imate pri vsem
tem času in nečasu še kako prosto
minuto za prebiianje Nsk in do-
volite - poznate ta list? "

,,Poznam ga, saj ga oče dobiva in
kei je že v hiši, ga piebiiam tudi
jaz."

,,Kaj vam je v časopisu najbolj
všeč? "

„ Ne vem, za kaj bi se odločila.
Poročila iz občine me ne zanimajo,
raje pa prebiram rubriko ,,Občani o
sebi in o drugih", ker prinaša stvari,
ki jih povedo ljudje s ceste ali ura-
dov in so najbolj napoaedne."

,,Ste zadnje čase opazili kako
spremembo pri tem listu? "

,,Seveda sem. Mislim, dajeveliko
boljši, kot je bil prej; vsaj videz
časopisa je popolnoma drug in sedaj
je videti kot časopis. Zato ga sedaj z
večjim zanimanjem vzamem v
ioko."

O samoprispevku premalo
govorimo

Na Vevčah, v stari papirniški stav-
bi, zgrajeni še v tanjki Avstriji živi že
20 let papirniška uslužbenka 42-let-
na Mila Svetek - od lanskcga leta
Mila Volf, kajti dekliški stan ji je
dolgo časa prijal, nazadnje je - kot
vsi le pristala v zakonskem stanu.
Ima 2-letnega Jožkota, ki koraca
okoli hiše in daje nov, vesel ton živ-
ljenju družine. Volfova že od svoje-
ga 19. leta dela v Papirnici Vevčc in
izhaja iz ene tistih družin, ki dajejo
papirnici že skozi več generacij de-
lovno silo. Mož je v službi pri Emoni
v Zalogu in vstaja zclo zgodaj zju-
traj, toda kot pravi, se je tega že na-
vadil in ga to v vsakdanejm življenju
ne ovira. Oviia tako njega kot ženo
le premajhno stanovanje, toda iz
njcga zaenkrat ne moreta in se tudi
ne mislita seliti.

,,Zakaj ne? "
,,Ker je novo predrago, dosedanje

pa nam kljub temu, da je staro, za-
enkrat še odgovarja. Z novim stano-
vanjem pridejo tudi drugi stroški in
teh si v današnji draginji ne moieva
privoščiti."

,,Kako pa v službL ste tudi tam
zadovoljni? " *

,,Sem, v službo skočim kar čez
cesto in to je precej viedno, poseb-
no pozimi. Če bi izračunala čas, ki
je nekemu potreben, da pride v
službo, potem bi ugotovila, da je
mcni prihranjenih precej tegob pa
tudi časa."

,,Pa ste v službi zadovoljni samo s
svojim delom ali tudi z drugimi po-
možnimi službami, kot npr. s social-
no službo, službo obveščanja in z
drugim? "

,,Mislim, da v glavnem te služ-
be odgovarjajo svojemu nanienu. V
tovarni imamo svoje glasilo Na&
delo in dobro je, da izhaja, ker v
njem piše o stvareh, o katcrih sicer
dostikrat ne bi bili dovolj sezna-
njeni. To ustvaija tudi večje zaupa-
nje med delavci in v sami tov^rni."

,,Kaj pa občinski tisk: poznate
občinsko glaalo Nsk? "

,,Poznam ga in tudi rada ga be-
rem, predvsem tiste stvari, ki jih po-
znam. Če je kaka reportaža iz naše-
ga kraja, kot je bila tista o Molniski
četi, pa sploh. Mislim, da je to gla-
silo v redu, le malo več polemičnih
člankov bi morali biti in ne le regi-
stracije obstoječega. Mislim, da se o
tem ne piše predvsem zato, ker se
vsak pisec boji zamere in potem piše
le tisto.kar je."

,,Pa ste naročeni na ta časopis? "
,,Nisem, toda dobim ga od sose-

dov in ga vedno prebiram. Rada pa
bi se narQčila nanj."

,,Gotovo ste slišali, da se ljubljan-
ske občine pripravljajo na referen-

dum o samoprispevku, namenjenem
vzgojnovarstvenim zavodom. Kaj
raislite o tein vi, ki imate otroka,
dozorelega prav za otroški vrtec in
sta oba z možcm zaposlena? "

,,Mislini, da ga je tieba razpisati,
Saj je ogromno družin, ki imajo

Premalo polemičnih člankov
v Naši skupnosti

Mila Volf: ,,ŠeIe ko bom prepri-
čana, za kaj glasujem, bom re-
kla na referendumu DA!"

resne in nepopravljive težave prav
zaradi tega. Sprašujem pa se tudi,
kam je šel tisti denar, ki ga plačujem
že 23 let in mi ga trgajo pri plači pa
je namenjen otroškcmu varstvu.
Sama nimam nič od tega in, kot
kaže, tudi moj otrok ne bo imcl, ker
preden bo kaj dograjenega, bo on že
dorasel. Spomnitn pa se svoje mla-
dosti in vem, da ni bila lahka.in ta-
krat bi še kako potrebovala neko
nego, saj nisem imela očeta, niti
niso bilc takšne možnosti za življe-
nje, kot so danes. Pravgotovo je po-
zitivno, da so se občine odločile za
kaj takega. Upam, da bo referendum
uspel in da"5e bo ta problem omilil."

,,Boste glasovali za samoprispe-
vek? "

,,Najprej moram vedeti, kaj pred-
lagajo, ker s takaio agitacijo, kot je
bila do scdaj, si ni dosti obetati. Mi-
slim, da se spet pripravlja nekaj ne
dosti pripravljenega. Nekaj je, če se
neki štab ali odbor zamisli neko reč,
toda nekaj drugega je to sprovesti v
življenje. Ljudi je treba pripraviti do
tega, prikazati pravo problematiko
in ne čakati na zadnje dni. Tudi
sami veste, da' glede tega ni bilo
dosti stdrjenega."

Želcznina Mcrcatorja ima še vcd-
no staro inie ,,Pri Valiču" in ljudje
ga radi uporabljajo. Če rečešgrem k
Valiču, pač vsakdo takoj ve, da greš
v Mercatorjevo železnino in priznati
moramo, da ni niti slabo založena in
jo stranke zelo pogosto obiskujejo.
Skoda je le, da je samo ena in je
temu primerna tudi gneča v njej. Za-
poslujc 12 Ijudi, od tega 6 deklet in
te ponavadi vidite le za pultom, kcr
so moški na dvorišču pri težjem
delu. Med ženskami, ki se živahno
sukajo za temi pulti, je tudi 22-letna
Marija Potokar sedaj doma v So-
strcm, po rodu pa je iz Sadinje vasi.
Z možem sta se pieselila v novo hišo
v Sostro prejšnje leto in šele sedaj
vidita, kaj ,,potegne za sabo" novo
stanovanje in novo okolje. Mož je
mcsai v Zalogu, tako da je otrok kar
naenkiat ostal brez varuha. Zato mora
mama 2-lctno Irenco voziti vsak dan
k stari mami v Sadinjo vas. To ji vza-
me vcliko časa in čo i ves ta čas
izračunala, bi dobila kar lepo število
dni potabljenih na poti. Poletiše ne-
kako gre - kako pa pozimi?

,,Pozimi včasih saraa ne vem, kaj
naj bi. Ali bi jo odnesla ali pa bi
ostala doma; vem pa tudi, da doma
nimajo vsak dan časa. Tudi sama bi
bila rada več z otrokom, pa mi prav
vožnja v Sadinjo vas in domov pre-
prečuje."

,,In kakšne načrte imate za bo-
dočnost z Irenco in njeno vzgojo? "

,,Nekako sem uiedila, da bd šla
jeseni v vrtec na Vevčah. To-se mi
bo zelo prileglo in čas bom potlej
laliko drugače izkoristila. Vem, kaj
je vožnja z otrokom, posebno v ju-
tranjih urali, in ne privoščim tega
nobeni mladi materi."

,,Pa ste imeli težave, da ste otroka
oddali v vrtec? "

,,Scveda sem jih imela in čas bi
bil, da se to enkrat uredi. Ne vem,
zakaj je ta problem že toliko časa na
stranskcm tiiu tn, kot kaže, se za to
ni pobrigala niti družba. Kaj smo s
splošno manijo po motorizaciji po-
zabili na vzgojo naših najmlajših?
Verjetno nam bo to še nekoč žal.
Izgovarjati se na težko gospodarsko
situacijo je nesmisel, ker so bila tudi
drugačna obdobja kot danes, pa se
na tem področju prav tako ni nič
naredilo. Mislim celo, da smo pravi
čas zamudili, ker je današnja situa-
cija v gospodarstvu veliko resnejša,
kot si mislimo, in vsakodnevne po-
dražitve gotovo niso vzpodbudne za
relerendum, s katerim si ljudje samo
večajo stroške. Misliti moramo tudi
na to, da nimajo vsi ljudje otrok za
vrtce." *

,,In kako boste vi sprejeli referen-
dum? "

,,Prav gotovo bova oba z možem
glasovala zanj, ker se še preveč do-
bro spominjava najinih težav z otro-
kom. Končno pa sva tudi mlada in
nikoli ne veš, če ne bova tudi midva
še potiebovala vrtca za nov nara-
ščaj."

,,Zanima me še neka stvar: V naši
občini imamo gtasilo Naša skupnost.
Zanimivo bi bilo slišati, ali ste po-
znali staro izdajo in če lahko neka-
ko primerjate staro z novo."

,,Da, vem, kakšna je bila stara
Naša skupnost in kakšna jc današ-
nja. Vem, da se mi je zdel stari papir
boljši kot ta, toda ta sedanji Ustje
res videti kot časopis in se ga lahko
zamenja s katerimkoli dnevnim ča-
sopisom."

,,In vaš splošen vtis, mislim tudi
na vsebino, na fotografije v njem in
na celotno ureditev časopisa? "

,,Kot sem že rekla, mi je oblika
časopisa všeč in je bistven naprcdek
od starega časopisa. Škoda je le, da
ga ne dobimo v hišo, marveč nam ga
prinese v službo sodelavcc in tu ga
ponavadi domala vsd tudi prebe-
remo."

,,ln kaj vam je v časopisu najbolj
všeč? "

Marija Potokar: ,,Ne vem zakaj
smo v Ljubljani toliko časa ča-
kali na uvedbo samoprispevka."

,,Ponavadi tisto, kar najbotj po-
znam, posebno če so poleg teksta
tudi slike. Zanima pa rae tudi sploš-
na problematika občine, predvsem
tista, ki se tičc otroških vrtcev, skib
za stare ljudi, kmete itd."

,,In kaj bi vi spremenili oziroma
dodali v ta list? "

,,Mislim, da ga ne bi dosti spremi-
njala. Zdi pa se mi, da premalo pole-
mično piše o«nekaterih stvareh, kot
npr. socialnem zavarovanju kmetov,
starih Ijudi, o komunalni dejavnosti
in podobno. Če dobro preberete ča-
sopis, boste našli bore malo pole-
mičnih člankov, kot jih prinašata
npr. Delo ali Dnevnik; pa tudi ta dva
dnevnika premalo pišeta o naši ob-
čini."


